

Р.Я. Минапова. ЦЕЛЕВЫЕ ОРИЕНТИРЫ И АКТУАЛЬНЫЕ НАПРАВЛЕНИЯ РЕАЛИЗАЦИИ НАЦИОНАЛЬНОГО ПРОЕКТА «ЦИФРОВАЯ ЭКОНОМИКА» В РОССИИ // Вестник Российского университета кооперации. 2020. № 1(39). С. 60-63.

Автор (ы) Р.Я. Минапова.

Author(s) R. Ya. Minapova.

Индекс УДК 338.28

Название статьи: ЦЕЛЕВЫЕ ОРИЕНТИРЫ И АКТУАЛЬНЫЕ НАПРАВЛЕНИЯ РЕАЛИЗАЦИИ НАЦИОНАЛЬНОГО ПРОЕКТА «ЦИФРОВАЯ ЭКОНОМИКА» В РОССИИ

Title of the article: TARGET GUIDELINES AND ACTUAL DIRECTIONS OF IMPLEMENTATION OF THE NATIONAL PROJECT «DIGITAL ECONOMY» IN RUSSIA

Ключевые слова: цифровая экономика; реализация национального проекта; инвестиции; уровень жизни населения; цифровизация в России.

Keywords: digital economy; implementation of a national project; investment; living standards of the population, digitalization in Russia.

Аннотация: Внедрение цифровых технологий во все сферы общественной жизни порождает новые возможности социально-экономического развития, в том числе в секторе малого и среднего предпринимательства. Опираясь на анализ итогов выполнения запущенных в последнее десятилетие в России крупномасштабных проектов, автор рассматривает проблемы реализации нового национального проекта «Цифровая экономика» и прогнозирует результаты цифровизации страны.

В статье утверждается, что научные разработки и исследования в сфере цифровой экономики в ближайшие годы будут приобретать особую актуальность в связи с увеличением риска отставания от глобальных трендов цифровой перестройки. Цифровая трансформация меняет отношение к традиционным формам отраслевых рынков, усиливает уровень конкурентной борьбы участников экономических процессов. «Цифровая экономика» – это мегапроект, он создает основу для успешной реализации других российских национальных проектов. Нет оснований сомневаться в его необходимости, так как он предлагает совершенно новый формат управления как производством, так и жизнедеятельностью общества.

Annotation: The introduction of digital technologies in all spheres of public life gives rise to new opportunities for socio-economic development, including the country's small and medium-sized businesses. In anticipation of the recent launch and operation of the new national Russian project, Digital Economy, this article summarizes the implementation of other similar large-scale projects launched in the last decade. Scientific developments and research in the field of the digital economy in the coming years will become especially relevant in connection with the increased risk of lagging behind global trends in digital restructuring.

In connection with the rapid changes taking place in engineering, technology, and the organization of production, the importance of managing the activities of Russian enterprises is growing. The digital era is changing the attitude to traditional forms of industry markets, increasing the level of competition among participants in economic processes. «Digital Economy» is a megaproject, it creates the basis for the successful implementation of other Russian national projects. There is no reason to doubt its necessity, since it offers a completely new format for managing both production and the life of society.

Контактные данные авторов: **МИНАПОВА Роза Явдатовна** – магистрант. Казанский кооперативный институт (филиал) Российского университета кооперации. Россия. Казань. E-mail: Roza.Minapova@mail.ru.

Contact details of the authors: **MINAPOVA, Roza Yavdatovna** – Undergraduate. Kazan Cooperative Institute (branch) of the Russian University of Cooperation. Russia. Kazan. E-mail: Roza.Minapova@mail.ru.

Страницы. 60-63.